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RAKOUSKO: Tou nejdůležitější věcí při používání vakcíny proti koronaviru by měla být její účinnost a
bezpečnost, nikoli to, odkud tento přípravek pochází. V úterý to prohlásil rakouský kancléř Sebastian
Kurz. Jeho slova byla zveřejněna v tiskové zprávě jeho úřadu.

„V otázce vakcín by neměly existovat žádné geopolitické klapky na očích. Jedinou věcí,
která by měla hrát roli, je to, jak účinná a bezpečná vakcína je, nikoli odkud pochází.
Proto jsme už od února v dobrém kontaktu s ruskou stranou (ohledně tématu Sputnik V,
pozn. red.), za což jsem velmi vděčný,“ uvedl kancléř.

Podle jeho slov by se navíc Rakousko, pokud obdrží další dávky vakcíny, mohlo brzy „vrátit do
normálu a zachránit mnoho lidských životů a pracovních míst“.

Rakousko kromě toho, dle dané zprávy, uvažuje o tom, že v dubnu až červnu koupí ruskou vakcínu
Sputnik V. Zatím probíhají jednání s ruskou stranou a k aktuální chvíli neexistuje žádná dohoda.
Jasné je však to, že Rakousko „má v každém případě zájem“.

 

Dále úřad rakouského kancléře prozradil, že po telefonickém rozhovoru mezi Sebastianem Kurzem a
ruským prezidentem Vladimirem Putinem, který se konal v únoru, se dotyčný 5. března ve Vídni
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setkal s vedoucím Ruského fondu přímých investic (RDIF) Kirillem Dmitrijevem. Od té doby proběhlo
několik dalších telefonických rozhovorů a videokonferencí se společností RDIF, a také s
velvyslancem Ruské federace v Rakousku Dmitrijem Ljubinským za účasti rakouského ministerstva
zdravotnictví a finančních úřadů.

Ruská vakcína Sputnik V

Dne 11. srpna 2020 Rusko jako první země na světě zaregistrovalo vakcínu proti
covidu-19 vyvinutou v Ústavu epidemiologického a mikrobiologického výzkumu Nikolaje
Gamaleji ve spolupráci s Ruským fondem přímých investic a Ministerstvem obrany.
Vakcína dostala název Sputnik V.

Bezpečnost vakcíny byla potvrzena ve studii, která se skládala ze dvou fází a zahrnovala 38
dobrovolníků. Bylo zjištěno, že všichni ti, kteří vakcínu dostali, si vyvinuli imunitu vůči infekci.
Ředitel Ústavu N. F. Gamaleji Alexandr Ginzburg uvedl, že používání vakcíny mezi občany bude
povoleno po třetí fázi výzkumu přípravku. O vakcínu už projevilo zájem hodně jiných zemí, podle
ruského ministra zdravotnictví musí být však nejdříve vyrobeno dost dávek pro vnitřní trh. Jako
první získají možnost naočkovat se ti, kdo pracují s nemocnými covidem-19 a lidmi z rizikových
skupin. Hromadné očkování v Rusku začalo ve druhém prosincovém týdnu.

Podle informací ze Státního rejstříku léčiv se přípravek vyrábí v podobě roztoku pro nitrosvalovou
aplikaci. Očkování se plánuje provádět ve dvou etapách: nejdříve složkou I a o tři týdny později
složkou II.

Jak oznámili na ruském ministerstvu zdravotnictví, toto dvojnásobné schéma umožní vytvořit
dlouhodobou imunitu až na dva roky.

Zmiňme, že ruská vakcína Sputnik V již byla schválena v 58 zemích s celkovou populací přes 1,5
miliardy. Sputnik V je tak na druhém místě na světě, pokud jde o počet schválení přijatých vládními
regulačními orgány.
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